



Canadian Academy of Health Sciences  
Académie canadienne des sciences de la santé



Ivy Lynn Bourgeault, PhD, is a Professor in the School of Sociological and Anthropological Studies at the University of Ottawa and the University Research Chair in Gender, Diversity and the Professions. She leads the Canadian Health Workforce Network and the Empowering Women Leaders in Health initiative. Dr. Bourgeault has garnered an international reputation for her research on the health workforce, particularly from a gender lens. Past projects have examined the migration and integration of health workers from a comparative perspective and on primary and maternity care workforce issues. Recent projects focus on care relationships in home and long-term care, and on psychological health and safety of professional workers. She has been a consultant to various provincial Ministries of Health in Canada, to Health Canada, the pan American Health Organization (PAHO), the OECD and to the World Health Organization. Board experience includes the Canadian Interprofessional Health Collaborative, the Institute of Health Services and Policy Research at the Canadian Institutes of Health Research and the international journals, *Human Resources for Health* and *Frontiers in Sociology*. She was inducted into the Canadian Academy of Health Sciences in September 2016 and received the 2016/17 University of Ottawa Award for Excellence in Research.

*Ivy Lynn Bourgeault est professeure à École d'études sociologiques et anthropologiques de l'Université d'Ottawa et titulaire de la Chaire de recherche de l'Université sur le genre, la diversité et les professions. Elle dirige le Réseau canadien de ressources humaines de la santé et l'initiative Renforcement du pouvoir des dirigeantes dans le secteur de santé. La D<sup>re</sup> Bourgeault a acquis une réputation internationale pour ses recherches sur le personnel de santé, en particulier du point de vue du genre. Ses projets antérieurs portaient sur la migration et l'intégration du personnel de la santé dans une perspective comparative et sur les questions relatives au personnel de soins primaires et de maternité. Ses projets récents portent sur les relations de soins à domicile et en soins de longue durée, ainsi que sur la santé et la sécurité psychologiques des travailleurs professionnels. Elle a été consultante auprès de divers ministères provinciaux de la Santé au Canada, à Santé Canada, à l'Organisation panaméricaine de la santé (OPS), à l'OCDE et à l'Organisation mondiale de la santé. Son expérience auprès des conseils d'administrations comprennent le Consortium pancanadien pour l'interprofessionnalisme en santé, l'Institut des services et des politiques de la santé des Instituts de l'Institut de recherche en santé du Canada et les revues internationales, *Human Resources for Health* et *Frontiers in Sociology*. Elle a été intronisée à l'Académie canadienne des sciences de la santé en septembre 2016 et a reçu le Prix d'excellence en recherche 2016-2017 de l'Université d'Ottawa.*